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Van de voorzitter 

Beste vrijwilligers,

2014 ligt bijna achter ons en wat is het een 

bijzonder jaar geweest. Waar we in januari 

nog dachten dat we gezamenlijk met het 

dorpshuis een nieuw MFA gingen bouwen 

langs de Stortebooms Reed ligt de zaak er 

nu heel anders bij. 

Door allerlei factoren gaan we nu onder 

supervisie van Kornhorn Vitaal ieder ons 

eigen onderkomen (ver)bouwen. De 

gemeente heeft inmiddels de vergunning 

verleend voor de nieuwbouw in het 

Curringherveld. Ik ben er van overtuigd 

dat we straks een prachtige voorziening 

voor al onze vrijwilligers hebben 

gerealiseerd, voor opslag van de 

materialen, maar ook voor een kopje 

koffie. Ook kunnen we straks de 

leerlingen van de Groene Borg beter 

ontvangen voor hun activiteiten in het 

Curringherveld. De Stichting is op dit 

moment in gesprek met de 

vertegenwoordiger van de families 

Schreiber en Van der Meulen om tot 

afspraken te komen om hun 

bezorgdheid en e.v. bezwaren weg te 

nemen. Er wordt door alle mensen druk 

getekend, gerekend en diverse offertes 

aangevraagd. Ook hebben we sinds 

deze week een aantal werkgroepen in 

het leven geroepen zodat wat nu de 

projectgroep is niet totaal 

verantwoordelijk is/wordt voor zowel 

de bouw, de inrichting, de afweging 

voor het gebruik van energie en 

tegelijkertijd de financiën. Dat vinden 

wij een te zware belasting. Die 

verantwoordelijkheid hoort bij de 

Stichting zelf te liggen. Dan komt ik nu 

ook bij Wim van der Vegt. Hij is sinds 

kort onze penningmeester. Frank Blok 

heeft na het overlijden van Piet Maring 

tijdelijk het penningmeesterschap 

waargenomen en nu kunnen we Wim
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verwelkomen in het bestuur. Hij valt  met 

zijn neus in de boter. Gelukkig weet Wim 

alles van cijfers, grootboekrekeningen, 

kloppende begrotingen en balansen. We 

zijn dan ook erg blij dat hij ons bestuur is 

komen versterken. Frank: bedankt! En 

Wim: voel je welkom!

Vanaf deze plaats ook een woord van dank 

aan Emma Ijskes (foto). Zij heeft voor ons 

diverse prachtige folders ontworpen. 

Daarnaast heeft zij een projectplan op 

papier gezet wat we kunnen gebruiken 

voor het aanvragen van subsidies. Het is 

een prachtig en duidelijk plan geworden, 

met mooie foto’s. Daarnaast is er een 

werkgroep bezig om een plan Natuurlijk 

Spelen in het Curringherveld te ontwerpen 

en mogelijk te maken. Ook daarbij is 

Emma betrokken.

Afgelopen jaar is iedere vrijwilliger op 

welke wijze dan ook actief geweest in 

het Curringherveld. Dank daarvoor. Het 

lijkt  zo vanzelfsprekend maar het is en 

blijft zo bijzonder: zoveel mensen actief 

in en voor het Curringherveld.

Dit jaar wil ik ook benoemen dat bij 

vele vrijwilligers ook persoonlijk 

verdriet en/ of ziekte is geweest en nog 

is. We zijn in gedachten bij hen.

We hopen op een goed 2015. Zeker is 

dat we een druk jaar krijgen met als 

hoogtepunt toch dan wel de realisatie 

van onze voorziening in het 

Curringherveld.

Met de hartelijke groeten 

Lea van der Tuin.

Van onze site www.curringherveld.nl

Het vroege voorjaar 2014

Op 4 maart al was het in het 

Curringherveld een drukte van belang 

i.v.m. een werkbezoek van de 

ChristenUnie-fractie van de gemeente 

Grootegast die haar waardering uitsprak 

voor het 'maatschappelijk werk' dat de 

vrijwilligers van C&HEK hier jaarin-

jaaruit verrichten. Marianne Pera-

Veenstra zette 'de mannen' even extra in 

het -toen al- stralende zonnetje.

En op 19 april, op misschien wel één 

van de allermooiste dagen van dit jaar, 

pakte de NME-werkgroep fors uit om 

het Kabouterpad weer op te knappen en 

de route te verleggen tot versie 2.0. Er 

is héél hard gewerkt met hulp van tal 

van vrijwilligers van zeer jong tot oud... 

Klasse! 



 De hardware van Kabouterpad 2.0..

Het aardappelproject 2014

Het begon op 15 april toen liefst 23 

leerlingen van de basisschool op de akker 

bij de hooikiep 5 rassen biologische 

aardappelen hebben gepoot t.w. de Raja 

(rood), Santé, Parel, Lekkerlander en zelfs 

een paar kg van paarse Truffelaardappel, 

beschikbaar gesteld door Henk en Pilly 

Wierenga. 

De akker werd vorig najaar al van 

gedroogde koemest voorzien en er werd 

onlangs patentkali (kalium en magnesium) 

toegediend nadat de akker was geploegd 

door Freddy Postema en gefreesd door 

onze vrijwilligers. Op 31 mei werden de 

rijen aangeaard, nota bene d.m.v. 

Paardentractie (!) met de Haflinger van 

Freddy, die het paard aangelijnd 

hield, en zijn zoon Dirk-Jan die de 

aanaarder hanteerde onder het toeziend 

oog van zijn opa Dirk Postema. Mooie 

actie van 3 generaties van de familie 

Postema!

En dan de kroon op het werk: de oogst. 

Waarbij weer 'alles samenkomt', zoals 

dat vorig jaar ook al het geval was. 

Hoewel de opbrengst laag was t.g.v. de 

zeer droge zomer konden de 

vrijwilligers van de Voedselbank uit 

Grootegast toch 60 kg meenemen. Zij 

sprak haar dank uit in het 

Westerkwartier van 3 september als 

volgt: 'Het betrof hier een prachtig 

initiatief van de school om de kinderen, 

met name uit de lagere groepen, bewust 

te maken van de natuur en het 

verbouwen van voedsel. Het mooie 

natuurgebied Curringherveld is vlakbij 

en leent zich daat uitstekend voor. De 

schoolkinderen hebben echter nog meer 

geleerd. Ze weten nu dat er, ook hier in 

het Westerkwartier, kinderen zijn die in 

gezinnen leven waar niet genoeg geld is  

om eten te kopen. Het is goed dat 

kinderen die kinderen helpen door hen 

gerooide aardappels te schenken'.

Soms komt alles samen..

'Het begint bij de bodem..'

De NME-projectweken die dit jaar 

(voor de elfde keer!) werden gehouden 

van 12 tot 28 mei, met als thema 

'Natuurlijk op pad', gingen van start met 

een zéér vroege 'knapzak' wandeling 

o.l.v. Herman Woltjer (IVN). 

In dit kader deed groep 7+8 op 16 mei 

m.b.v. de boor grondonderzoek in het 

Curringherveld; er werd bovenin zand 

aangetroffen in gekleurde lagen, van 

zwart via roodbruin tot geel, en keileem



in de ondergrond. En op 4 juni werd, t.g.v. 

de -uitgestelde- afsluiting van de 

Projectweken, het bodemprofiel in zijn 

natuurlijke ligging nog nader bekeken in 

een z.g.n. profielkuil op de rogge akker bij 

de Leidijk; van dit profiel is een 'officiële' 

beschrijving gemaakt.

En daar bleef het niet bij... Zo werd op 4 

oktober, als vooronderzoek t.b.v. het 

project 'Natuurlijk Spelen', op de Ekohorn 

een inventarisatie gedaan naar de 

keileemdiepte en het grondwater.

Freek Postema en studiegenoot Stefan (van Ir-

Bureau Mug uit Leek) plaatsen een 

grondwaterbuis (filter 230-430 cm). 

Tenslotte werd op 29 november een 

verkenning gedaan op de bouwlocatie 

uitbreiding van de werkschuur naar de  

diepteligging van het 'vaste gele zand' 

ter plaatse om de basis van de poeren 

voor de uitbreiding te bepalen. Een 

nuttige exercitie, want in enkele 

boringen nabij 'de leite van de smoute' 

werd op circa 1 meter diepte een laag 

van 25cm (veenmos)veen aangetroffen.

Gerrit Dijkstra en Klaas Frankes hanteren 

met vereende krachten de motor-grondboor 

bij de werkschuur.

Afsluiting Projectweken op 4 juni

De kinderen hadden al o.l.v. van gidsen 

kennis gemaakt met het Pettenpad, 

Blote Voetenpad, Leedaanzeggerspad 

en het Witte Nonnenpad. Maar op 4 

juni kwamen ze in het Curringherveld 

om het 'vernieuwde' Kabouterpad te 

openen en te verkennen. Na 10 jaar 

werd het tijd om de route in het veld 

aan te passen en onderweg van nieuwe 

opdrachten te voorzien. Dit niet alleen 

voor de kinderen van Kornhorn, maar 

ook voor alle kinderen uit de omgeving 

die, niet alleen het Kabouterpad, maar 

ook het Natuurontdekpad en het 

Sporenpad voor de wat oudere jeugd 

willen beleven. Meer info of boeking: 

zie de site onder Organisatie/Contact.



Om even bij stil te staan: Op 27 juni 

waren Bobby en Nico Boele 35 jaar 

getrouwd. 'Bijzonder dankbaar', zoals ze 

het noemden. Daar sluiten wij ons als 

stichting van harte bij aan: dank voor 

jullie 'dubbele' inzet van vereende 

krachten, die bewijzen dat het geheel veel 

méér is dan de som der delen.

Verslag van de vleermuisexcursies, 

gehouden in de vleermuisweek

van 1 t/m 5 september 2014

Op donderdagavond hebben we met 

ongeveer 10 deelnemers gewandeld in en 

rond het Curringherveld.

De Curringheschuur was extra in 

'vleermuisstemming' gebracht door 2 

prachtige ronde posters, door de 

leerlingen gemaakt, van vleermuizen 

tegen de ondergaande zon. Na een korte 

inleiding van de begeleider Rob Heringa 

hebben we eerst de vleermuisbunker 

bekeken. De dagelijkse bezetting daarvan 

door vleermuizen is onbekend, net als van 

de vleermuiskasten, die hier en daar in het 

gebied hangen. Wat betreft overwinteraars 

het blijft afwachten. Het was prachtig 

weer met heldere hemel, zodat we behalve 

de echotonen ook de vleermuizen zelf 

hebben kunnen waarnemen. De echotonen 

werden hoorbaar gemaakt met de 

batdetectors. We konden twee soorten 

herkennen: de gewone dwergvleermuis en 

de laatvlieger (www.vleermuis.net  ).  

Op vrijdagavond ging een grote groep, 

van wel 30 mensen, met de fiets op 

excursie. Het was goed weer, maar het 

was bewolkt. Via de vleermuisbunker 

en het Curringerveld ging de groep via 

de Leidijk naar de Snipspoel. Daar zou 

de watervleermuis gespot kunnen 

worden. De apparaatjes lieten vele 

malen het geluid horen van de 

laatvlieger, maar niet van de gewenste 

watervleermuis. Was die soort tijdelijk 

verjaagd door de grotere laatvlieger? 

We konden wel heel mooi de snelle 

salvo’s van echotonen horen, die de 

vliegende zoogdiertjes uitstoten vlak 

voordat ze een prooi grijpen. 

Die snelle opeenvolging van signalen 

hebben de vleermuizen nodig om heel 

precies de vangplek van hun prooi te 

kunnen bepalen. Inmiddels was het al 

rond 10 uur in de avond, en veel 

mensen kozen ervoor om huiswaarts te 

keren. Met een klein groepje zijn we 

doorgefietst naar Camping 'De 

Watermolen'. Op het balkon van 1 van 

de vakantiehuisjes hebben we alsnog 

kunnen genieten van de tonen van de 

watervleermuis (!) die zijn prooien van 

het wateroppervlak schept. Een paar 

keer hoorden we er zelfs 2 door elkaar 

heen. Hij was moeilijk met de zaklamp 

in de lichtbundel te krijgen, maar het is 

toch even gelukt.

Zeer voldaan zijn we, inmiddels met 

bijna onbewolkte lucht en prachtige 

maan, naar huis gegaan.

Dus we zeggen graag: tot volgend jaar!

De werkgroep NME van de 

samenwerkingsschool Kornhorn

http://www.vleermuis.net/



